
Välkomna till årsmöte 2024 med Moderaterna i Lerums kommun. 

Det är med stor glädje och tacksamhet vi hälsar er välkomna till årets årsmöte med 

Moderaterna i Lerums kommun. Lerum, en kommun rik på livskvalitet, omgiven av en 

fantastisk natur, mötesplatser och ett blomstrande föreningsliv. Vi är stolta över våra 

företagares ansvarstagande, vår skolas förmåga att ge barn och ungdomar en stark 

grund för framtiden samt omsorgen om våra äldre. 

Moderaternas kärnansvar är att förvalta och förbättra välfärden för våra invånare, och 

detta åtagande genomsyrar vår verksamhet. Året som gått har präglats av ny politisk 

majoritet, ny organisation och ny energi. Detta år har vi implementerat vår nya politiska 

organisation. Arbetet pågår med att realisera våra politiska beslut från vårt 

handlingsprogram, att omsätta dessa politiska beslut i praktisk handling. Under året har 

vi verkat för att säkerställa samarbetet både inom den nya majoriteten och i 

organisationen.  

Tillväxt genom engagemang. En vital del av vår framgång är vår kandidatutbildning. 

Genom att investera i våra medlemmars kunskap och färdigheter skapar vi inte bara en 

starkare ledarbas, utan vi öppnar också dörrarna för nya medlemmar att engagera sig 

och vara en del av förändringen. Det är genom delaktighet och gemensamt ansvar som 

vi skapar en starkare och mer inkluderande förening. 

Vi är stolta över att våra medlemmar är ute och har dialoger med föreningar, 

medborgare och företag. Vi har aktivt deltagit i olika kampanjer och arrangemang där vi 

har tagit in åsikter och berättelser från våra kommuninvånare. Det är genom dessa 

möten och interaktioner vi skapar en stark gemenskap och får en djupare förståelse för 

de utmaningar och möjligheter som vår kommun står inför. 

På styrelsens vägnar vill jag rikta ett varmt tack till våra fantastiska medlemmar för ert 

dagliga engagemang och ert arbete i Moderaterna i Lerum. Utan er hade denna 

framgång inte varit möjlig. 

 

 

Ordförande Jeanette Andersson 



 

Årsmöte 2024  

Föredragningslista  

 

1. Årsmötets öppnas 

2. Val av ordförande för årsmötet  

3. Val av sekreterare för årsmötet  

4. Val av justeringspersoner  

5. Fastställande av föredragningslista 

6. Godkännande av årsmötets utlysning *  

7. Fastställande av röstlängd *  

8. Fastställande av procedurregler 

9. Styrelsens verksamhetsberättelse  

10. Revisorernas berättelse och fastställande av resultat- och balansräkning  

11. Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen  

12. Förslag från styrelsen (propositioner)  

13. Inkomna övriga förslag (motioner) *  

14. Anteckning om självskrivna ledamöter i styrelsen *  

15. Fastställande av antalet ledamöter i styrelsen (minst 5 inkl. ordf. och v. ordf.)*  

16. Val av ordförande  

17. Val av vice ordförande  

18. Val av styrelseledamöter varav en moderatkvinnoansvarig  

19. Val av två revisorer och ersättare för dem  

20. Val av valberedning och sammankallande i denna (val till föreningsstyrelsen)*  

21. Val av ombud till nätverket Moderata seniorer 

22. Fastställande av antalet ledamöter i rekryterings och nomineringskommitté 

      (till framtagande av valsedel för kommunfullmäktigevalet 2026). 

23. Val av ledamöter i rekryterings och nomineringskommitté 

24. Val av sammankallande i rekryterings och nomineringskommitté *  

25. Övriga ärenden  

26. Årsmötet avslutas 

* Se kommentarer nedan. 



 
 

Kommentarer till föreslagen föredragningslista grundade på partiets 

normalstadgar.   

6. Årsmötets utlysning. Enligt stadgan § 10, mom.3. ska kallelse till årsmöte ske 

senast tre veckor före årsmötet. Även medlemmar i MUF inom 

verksamhetsområdet ska kallas. Kallelsen behöver inte vara personlig. Kallelse 

kan även ske via mejl, utannonseras på hemsida och/eller Facebook.  

7. Fastställande av röstlängd. Stadgan § 7, mom.2: För att erhålla rösträtt på års- 

och nomineringsmöten ska medlem ha varit medlem i föreningen sex veckor före 

mötet och vara införd i av förbundet tillhandahållen röstlängd.  

13. Inkomna övriga förslag (motioner). Enligt stadgan § 10, mom.4 ska förslag ha 

inkommit till föreningens styrelse senast två veckor före årsmötet. Senast en 

vecka före årsmötet ska handlingarna finnas tillgängliga för medlemmarna. 

Ärenden av brådskande natur kan dock efter årsmötets beslut omedelbart upptas 

till behandling.  

14. Anteckning om självskrivna ledamöter. Utöver den valda styrelsen utser 

Moderata Ungdomsförbundets lokala organisation inom partiföreningens 

verksamhetsområde en ledamot, normalt ordföranden, jämte ersättare.  

15. Styrelse ska bestå av ordförande, vice ordförande och minst tre av årsmötet 

valda ledamöter (varav en moderatkvinnoansvarig) samt den självskrivna 

ledamoten.  

20. Val av valberedning. För att bereda inom föreningen förekommande val ska 

det tillsättas en valberedning. Om MUF har en förening som överensstämmer med 

partiföreningens verksamhetsområde ska en av MUF direktutsedd ledamot ingå. 

24. Val av nomineringskommitté. Enligt nomineringsreglerna för mandatperioden 

2026–2030 ska föreningsårsmöte i förening som ej ingår i krets utse eller uppdra 

åt föreningsstyrelsen att utse nomineringskommitté för kommunfullmäktigevalet. 

Ledamöterna i nomineringskommittén bör ej kandidera till kommande 

kommunfullmäktigeval. Utses ingen nomineringskommitté svarar 

styrelsen för nomineringskommitténs åligganden. Nomineringskommitténs arbete 

regleras av nomineringsreglerna för mandatperioden 2026–2030 samt i de 

normalnomineringsregler som antagits av förbundsstämman. Kommittéerna ska 

ha en allsidig sammansättning med beaktande av exempelvis kön, ålder, geografi 

och aktiva sidoorganisationer, vidare ska kommitteen ha en god personkännedom 

samt kunskaper om vilka krav som ställs på partiets företrädare. 

 



 

Förslag till procedurregler 

§1. Yttranderätt tillkommer alla medlemmar i Moderaterna i Lerums kommun som erlagt 2024 års 

medlemsavgift samt av styrelsen inbjudna gäster. 

§2. Begäran om ordet sker hos fungerande mötessekreterare eller mötesordförande. 

§3. Yrkanderätt har styrelsen samt alla röstberättigade ombud. 

§4. Yrkande i plenum skall omedelbart skriftligen lämnas in till fungerande mötesordförande. 

§5. Styrelsens yrkande är alltid huvudproposition. 

§6. Yrkande i plenum har alltid karaktären av kontraproposition eller förslag till kontraproposition. 

§7. Föreligger flera skilda förslag som inte kan sammanjämkas tar årsmötet i votering först ställning till 

vilket förslag som skall gälla som kontraproposition till styrelsens yrkande. Därefter stalls 

huvudpropositionen (styrelsen) mot kontrapropositionen. Innebär proposition, som därigenom erhållit 

majoritet, förslag till uttalande eller åtagande, ställs slutligen proposition på förslaget. Detta blir ja- 

propositionen. Vinner nej har frågan fallit. 

§8. Begärd votering sker i första hand genom försöksvotering. Om så begärs skall rösträkning 

genomföras. Votering som gäller personval skall alltid ske med slutna röstsedlar. Därvid skall på 

valsedeln uppföras exakt det antal namn som valet avser. Annan valsedel förklaras ogiltig. 

§9. Tidsbegränsning gäller om inte annat beslutas i enskilt ärende till fyra minuter. Replik får inte 

överstiga två minuter. 

§10. Reservation för avvikande mening mot fattade beslut i plenum måste anmälas omedelbart efter att 

beslutet fattas, samt inlämnas skriftligen till fungerande sekreterare eller ordförande innan årsmötet 

avslutas. 

























Dennis Ramberg 

Lerum 2024-02-07 

 

Motion angående konstnärlig gestaltning i samband med bygginvesteringar 

I Lerums kommun tillämpas en praxis som innebär att 1% av investeringen avsätts vid nybyggnation 

eller vid betydande ombyggnation (Se kommunfullmäktiges beslut den 21 december 2023). Det bör 

noteras att ungefär 40% av Sveriges kommuner också tillämpar denna praxis, dock varierar 

tillvägagångssättet då det inte är ett obligatoriskt krav. 

Undertecknad anser att införa en praxis som kräver att 1% av investeringen avsätts är ineffektivt av 

två huvudsakliga skäl.  

För det första skall det enligt information framkommen till mig finnas befintlig konst som tidigare har 

avvecklats från byggnader. Dessa står nu bara och ”förvaras” utan användning. Dessa bör användas 

innan införskaffning av ny konst bör komma på tal. 

För det andra betraktas användningen av en fast procentandel för finansiering av icke-

kärnverksamhet som dålig prioritering av gemensamma skattepengar. Det framhålls att kommunen 

inte har fullständig kontroll över den totala kostnaden, vilket i sin tur hindrar förmågan att göra 

välgrundade prioriteringar i förhållande till behoven i andra verksamheter. 

I linje med Agenda 2030, som kommunen förväntas följa, betonas betydelsen av hållbarhetsmålen. 

Det anses vara inkorrekt att inte först utnyttja befintlig konst som har avvecklats, vilket anses vara en 

missad möjlighet att uppnå dessa mål 

Motionärens förslag: 

Partiet skall när det är politiskt möjligt arbeta för ändring i regelverket kring konstgistaleting.  

• Att 1: ge uppdrag till förvaltningen att inventera den befintliga offentliga konsten som finns i 
kommunens ägor och exponera denna via t.ex. "Lerum Live-appen" 
 

• Att 2: ge förvaltningen i uppdrag att ta fram riktlinjer för bedömning gällande behov av 
ytterligare konstnärlig gestaltning vid nyproduktion och stora eller omfattande ombyggnader 
inom kommunen och i kommunala bolag, i vilka befintlig konstnärlig gestaltning på platsen 
beaktas.  

 

• Att 3: vid nyproduktion och stora eller omfattande ombyggnader inom kommunen och i 
kommunala bolag skall en bedömning göras utifrån riktlinjer gällande behov av ytterligare 
konstnärlig gestaltning, som ligger till grund för beslut om inköp av ny konstnärlig 
gestaltning.  

 

• Att 4: 1% regeln skall ändras och ses som ett max tak i stället för ett krav. Bedöms det att 
ytterligare konstnärlig gestaltning behöver köpas in för att komplettera den befintliga så kan 
upp till 1% av byggnationskostnaden användas.  

 

• Att 5: den totala kostnaden för konstnärlig gestaltning skall vid årets slut redovisas av 
förvaltningen i årsredovisningen 

 

• Att 6: riktlinjerna för konstnärlig gestaltning utvidgas och även inkluderar "tillskapande av 
friskvårdsytor" för att vid nyproduktion och stora eller omfattande ombyggnader inom 
kommunen och i kommunala bolag, kunna välja att istället för tillskapande av konstnärlig 
gestaltning kunna tillskapa friskvårdsytor om det anses mer befogat. 



Motion – Säveån och dess dalgång skall upplevas som ett vackert smycke. 
Conny Leinstedt 
 
Säveån och dess dalgång som ringlar sig genom Lerums centralort borde kunna 
upplevas som ett idylliskt vackert smycke och skulle samtidigt kunna innebära en 
stabiliserande funktion av vårt centrum. Tyvärr är området inte så tilltalande idag, som 
det skulle kunna vara. Mycket sly på strandkanterna som minskar den positiva 
upplevelsen av rinnande vatten, små skred här och där som orsakar att träd faller ut 
över och blir liggande i ån. Och inte minst det problematiska med att erbjuda bygglov i 
centrum på grund av den ständigt påminnande faran om instabilitet. Ta gärna intryck av 
Borås, Trosa, Åmål, Uppsala m.fl. som alla är orter med vattendrag som rinner genom 
tätorterna. De har stensatt åkanterna så att en vacker miljö kan skapas samtidigt som 
riskerna för ras och skred minimeras och stabilitet nära vattendragen har skapats. 
 
Med anledning av ovanstående yrkar jag på: 
 
Att vi utreder möjligheten att stensätta strandkanterna på Säveån från Wamme bro till 
Aspen. 
 
Att vi samtidigt rensar upp och snyggar till strandkanterna och därigenom gör Säveån 
tillgänglig och njutbar för alla och envar. 
 
 
 



Motion – Lerums smutsiga gatuskyltar  

Birgitta W. Rydström 

 

Moderaterna i Lerum gick till val med devisen att hela vår kommun ska utstråla RENT, SNYGGT och 

TRYGGT 

Idag möts många besökare av gatuskyltar som är så smutsiga att det helt enkelt inte går att utläsa vad 

det står på skylten. Detta är ett extra stort problem i kommunens lite äldre villakvarter som är 

uppförda på t ex 50- och 60-talet. 

Med anledning av ovanstående yrkar jag på: 

Att Moderaterna verkar för en översyn av kommunens gatuskyltar 

Att Moderaterna ser till att smutsiga och angripna skyltar tvättas 

Att Moderaterna ser till att trasiga och mycket smutsiga skyltar byts ut  

Att Moderaterna verkar för att det enbart skall finnas rena och tydliga gatuskyltar 

 

 

 



Motion - Höga och skymmande häckar 

Birgitta W. Rydström 

 

I många villaområden har det vuxit upp höga häckar som definitivt är trafikfarliga, inte minst nu när 

el-bilarna i princip kommer ljudlöst på vägen. 

Barn som kommer springande eller cyklande syns inte för trafikanterna och har heller inte själva 

möjlighet att se eller höra om det kommer ett fordon på vägen. 

Samma problem gäller också på enskilda gator där häckar och buskage skymmer utsikten vid 

garageutfarter. 

Kommunen måste ta ansvar för detta genom informationskampanjer och eventuellt också ålägga 

fastighetsägare att klippa ner skymmande häckar innan det sker en tragisk olycka. 

Med anledning av detta yrkar jag på: 

Att Moderaterna verkar för att Lerums kommun informerar alla fastighetsägare om vilken maximal 

höjd en häck får ha vid utfarter samt vid korsningar. 

Att Moderaterna verkar för att fastighetsägare som inte hörsammar ovanstående åläggs att klippa ner 

sina häckar till tillåten nivå. 

Att Moderaterna verkar för att de fastighetsägare som själva inte har möjlighet att klippa ner häckar 

och buskage erbjuds hjälp av Lerums kommun att göra detsamma. 

Att Moderaterna verkar för att De fastighetsägare som trots påminnelser och erbjudande om hjälp i 

slutänden kan bötfällas. 



Motionssvar till motion angående “Konstnärlig gestaltning i samband med 

bygginvesteringar”. 

Styrelsen tackar motionären för en välskriven och gedigen motion. Frågan har aktualiserats under 

året då den varit uppe för politiskt beslut. Motionären klargör att 1%-regeln inte är tvingande 

enligt lag. Att öppna för att minska kostnaderna vid byggnation på detta sätt innebär en ökad 

flexibilitet som vi bedömer som önskvärd. 

Föreningsstyrelsen föreslår årsmötet: 

Att: Bifalla motionen i sin helhet 

Marie Sjödin, Malin Brandt och Conny Leinstedt reserverar sig mot attsats 6 avslås till förmån 

för avslag av attsatsen.  

Motionssvar till motion angående “Säveån och dess dalgång skall upplevas som ett vackert 

smycke.” 

Styrelsen tackar motionären för en välskriven motion. Styrelsen delar motionärens intention om 

att vi ska tillgängliggöra Säveån för våra medborgare. 

Föreningsstyrelsen föreslår årsmötet: 

Att: Bifalla motionen i sin helhet 

* Conny Leinstedt deltog inte i beslutet.  

Motionssvar till motion angående “Lerums smutsiga gatuskyltar”  

Styrelsen tackar motionären för en välskriven motion och delar motionärens intention om ett rent, 

tryggt och snyggt Lerum. Delar av motionen behandlar dock verkställighet och kan hanteras av 

berörd nämnd enligt nuvarande regelverk, och det finns även viss tvetydighet i syftningen av 

attsatserna.  

Föreningsstyrelsen föreslår årsmötet: 

Att avslå attsats 1-3. 

Att bifalla attsats 4. 

Motionssvar till motion angående “Höga och skymmande häckar” 

Styrelsen tackar motionären för en välskriven motion och delar motionärens intention om att våra 

medborgare inte ska ha höga och skymmande häckar. Motionen behandlar dock verkställighet 

och kan hanteras av berörd nämnd enligt nuvarande regelverk. 

 

Föreningsstyrelsen föreslår årsmötet: 

Att avslå motionen i sin helhet.  

Viktor Lundblad och Conny Leinstedt reserverar sig mot att avslå attsats 1, 2 och 4 till förmån för 

bifall.  



Valberedningens förslag – M Lerum styrelse 2024 - 2025 
 
Valberedningen har bestått av 
*Bengt Arenhag 
*Alexander Abenius 
Elliot Nordgren (MUF) 
Elisabeth Ottosson 
 
Förslag till ordförande att leda årsmötesförhandlingarna 
Viktor Lundblad 
 
Förslag till sekreterare 
Vincent Nordgren  
 
Förslag till justeringspersoner 
Maria Bergstedt 
Johan Mårtensson 
 
Anteckning om Självskrivna ledamöter 
Gruppledare i KF-gruppen  Vincent Nordgren  
MUF ledamot    MUF utser själva (Theo Söderlund) 
MUF ersättare    MUF utser själva (vakant) 
 
Fastställande av antalet ledamöter i styrelsen  9  
(minst 5 inkl. ordf. och v. ordf.) 
 
Val av ordförande   Jeanette Andersson 
Val av vice ordförande  Christopher Hansson 
 
Förslag till föreningsstyrelse verksamhetsåret 2024 -2025 
ledamöter utan inbördes ordning 
 
Styrelseledamöter (i bokstavsordning) 
Ledamot     Arne Molander, omval 
Ledamot     Conny Leinstedt, omval 
Ledamot     * Elisabeth Ottosson, nyval 
Ledamot     Johan Mårtensson, omval 
Ledamot     Lisa Fors, omval 
Ledamot    Viktor Lundblad, omval 
Ledamot Moderatkvinnorna  Marie Sjödin, omval  
 
Val av revisorer 
Revisorer 2 st   Kai Bengtsson, omval     
               Roland Almqvist, omval 
Ersättare 2 st    Magnus Lansenfeldt, omval 

Lena Alervall, omval 
 



 
 

Ombud för Moderaternas Seniornätverk  Magnus Lansenfeldt 
  
 
 
Fastställande av antalet ledamöter i  
rekrytering och nomineringskommittén  5  
 
 
Val av sammankallande i  
rekrytering och nomineringskommittén Alexander Abenius  
 
Val av ledamöter till rekrytering  Bengt Arenhag 
och nomineringskommittén   Elisabeth Ottoson 
      Elliot Nordgren 
      Marie Sjödin 
 
 
 
 
*personen deltog ej i valberedningens förslag om sitt eget namn 
 
 
 
Lerum 2024-02-14 / Bengt Arenhag  
(sammankallande i valberedningen) 

 


